
Acta de la sessió  ordinaria del Consell  de 
Districte Marítim

Data: 7 de juny de 2021
Número: 02/2021
Caràcter: Ordinari
Hora: 19:00h
Lloc: Saló d'Actes CC «la Marina»

assistixen:

Mari Carmen Ribera Soriano Presidenta

Lidón Ribera Soriano Vocal (Veïna)

Vicent Ortiz Vocal (Veí Designat Alcaldia)

Matilde Ramos Alonso Vocal (Veïna Designada Alcaldia)

Rosana Monserrat Forés Vocal (Representant Unides Podem)

Juan Gallén Gallén Vocal (Representant Partit Popular)

José Carlos Mas Vocal (AA.VV. Meridiano)

Manuel Ferrara Portolés Vocal (AA.VV. Camí Fondo)

Pablo Boters Agost Vocal (AA.VV. Plana Entrilles)

Tica Palau Campos Vocal (AAVV El Faro)

Manuel Gonzalez Galván Vocal (AAV Marjalería)

Vicente Guillamón Terrado Vocal (Regidor Partit Popular)

Esteban Ventura Martí Vocal (Regidor Ciutadans)

Sergio Mateu Jaimejuan Vocal (Representant Compromis)

Ana Raga Cases Vocal (AMPA CEIP El Pinar)

Vicent Bonachera Forner Vocal (AC Grupo Scout)

Nacho Gavara Vocal (Representant VOX)

Tonica Miralles Cumba Vocal (AC Unión Musical del Grau)

Marisa Miralles Cumba Vocal (AC Coral Polifónica Sant Pere)

Roman Simó Gómez Secretari

No  assitixen:Esther  Giner  Hidalgo  (Vocal  –  Veïna) i  Manuel  Peña  Sanz  (Vocal  -
Representant PSPV).

Excusen la seua assistència: 
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Orde del dia:

1.- Aprovació Actes Sessió Ordinària 2 de desembre de 2020 i Sessió Extraordinària 3
de maig 2021.

2.- Compareixença Fernando Navarro

3.- PIRECAS

4.- Temporada Policia Platja.

5.- COVID (Estiiu Destral).

6.- Accident Port.

7.- Precs i preguntes

En La Sala d'Actes de la Tinència d'Alcaldia del  Grau de Castelló,  sent les
19:00h del dia  7 de juny de 2021, sota la presidència  de la Il·lma Senyora tinent
d'alcalde, la senyora Mari Carmen Ribera Soriano, es reunixen els senyors i senyores
abans mencionats a fi de celebrar sessió ordinària del Consell de Districte Marítim,
amb la meua assistència com a secretari delegat del districte per a donar fe de l'acte.

Comprovat el quòrum d'assistència per la presidència es procedix a iniciar la
sessió. 

1.- APROVACIÓ SI ÉS PROCEDENTS ACTES SESSIÓ ORDINÀRIA  7 DESEMBRE 2020 I
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 3 DE MAIG 2021.

La Sra. Presidenta va preguntar els presents si tenien alguna objecció que fer
a la redacció de les actes de les passades sessions, celebrades el 7 de desembre de
2020 i el 3 de maig de 2021.

No havent-hi cap objecció, s'aproven per unanimitat.

2.- COMPAREIXENÇA FERNANDO NAVARRO

Va prendre la paraula el Regidor Fernando Navarro qui compareixia a petició del
Sr.  Gallén i  altres membres del  consell,   per  a  donar compte de les causes de la
inundació en C/Magallanes durant les passades pluges.

El  Sr Navarro va començar dient que la causa fonamental de la inundació de la
C/Magallanes va ser la ingent quantitat d'aigua que va caure en molt poc de temps, ja
que encara que el protocol i el sistema anti – inundacions funcionen, la seua capacitat
té un límit que es va veure superat, provocant que el sistema no poguera evacuar tota
l'aigua i produint-se la mencionada inundació. A pesar d'això el sistema és efectiu, va
afegir el Sr Navarro, ja que el reglament del ministeri exigix una capacitat d'evacuació
de pluvials de 30m/s'i la ciutat de Castelló té actualment una capacitat d'evacuació de
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32m/s.  Va afegir  que això no significava que no poguera haver-hi  inundacions en
moments puntuals de grans trombes d'aigua. 

Quant a perquè no es va posar en marxa automàticament la bomba d'aigua de la
C/Juan d'Àustria quan es va arribar als 10l d'aigua acumulada, va explicar que va ser
degut a alguna fallada en el sistema de telecontrol, i que en el protocol ja està previst
que des de l'Estació Depuradora - que és on està el personal de la Brigada Municipal
que es fa càrrec de les estacions de bombament de pluvials -  s'acudisca in situ al lloc i
la posen en marxa manualment,  que  va ser el  que va succeir  en la inundació de
C/Magallanes.

La  Sra Marisa Miralles va comentar no estava d'acord amb la dita explicació, ja
que va ser una de les veïnes afectades per la inundació - viu en la C/Magallanes junt
amb la Pza. Mare de Déu del Carme - i que eixa nit quan l'operari va arribar per a
posar en marxa manualment la bomba d'evacuació des del control siti junt amb el
CEIP Sebastián Elcano, ja estava inundada el carrer – i tots els baixos de les vivendes –
des de feia hores. Va afegir que tampoc estava d'acord en què la causa principal fóra
la gran quantitat d'aigua caiguda en un curt espai de temps ja que l'any anterior que
va ploure molt menys també van tindre problemes. A continuació va sol·licitar al Sr
Navarro  que  li  informara  de  que  persona  o  entitat  era  responsable  del  deficient
funcionament del servici, per a  sol·licitar una indemnització per danys i perjuís. Va
afegir que cada vegada que plovia els veïns de C/Magallanes, Pza Mare de Déu del
Carme i Pza Pintor Porcar tenien problemes.

Va contestar la  Sra Ribera que per això en els últims anys  s'havia invertit  una
gran  quantitat  de  diners  –  mes  que  en  els  25  anys  anteriors  -    a  millorar  les
infraestructures (clavegueram, bombes d'evacuació...etc), a fi d'intentar resoldre els
dits problemes.

El Sr Navarro va contestar a la  Sra Marisa Miralles que si ella considerava que
l'ajuntament era el responsable de la dita inundació a causa del mal funcionament del
servici públic, tenia la possibilitat d'exigir-li a l'Administració una indemnització per
Responsabilitat Patrimonial. Va afegir que si volia que li feren arribar allò que s'ha
succeït en els dos episodis que mencionava, així com la quantitat d'aigua ploguda en
cada u,  l'ajuntament  se'l  podia  facilitar,  ja que FACSA  -  empresa encarregada del
funcionament del sistema – quan es produïa alguna avaria en el sistema realitzava un
informe que l'ajuntament feia arribar als afectats.

El Sr Gallén va comentar respecte a allò que s'ha explicat pel Sr Navarro, que les
bombes de Juan d'Àustria a les que este havia fet menció el que fan és evacuar part
de l'aigua pluvial cap a la zona de Censal, i que açò és només una de les tres mesures
necessàries per a impedir les inundacions. Va afegir que les altres dos són: la neteja
de la Séquia “L'Agulla” que es porta l'aigua restant cap a la zona d'Almalafa i la neteja
de l'arenal existent en el subsòl, sent açò últim una cosa bàsica, ja que l'arena és el
que acaba obstruint les bombes. Va explicar que el centre del Grau sempre havia
tingut problemes d'evacuació de pluvials, però que amb l'aigua que es  manava a la
zona  nord  (Censal)  i  una  correcta  neteja  de  l'arenal  perquè  no  s'obstruïren  les
bombes, la resta de l'aigua evacuava per la séquia “L'Agulla” i podia aconseguir-se
que no es produïren inundacions. Va preguntar al Sr.  Navarro quan  va ser l'última
vegada que s'havia netejat l'arenal.

El  Sr.  Navarro va  contestar  que  hi  ha  un  contracte  de  neteja  de  séquies   -
l'adjudicatari del qual és l'empresa Menguilló – segons el qual, en el mes d'agost –
abans que hi haja risc de “gota freda” – s'han de revisar les séquies i en el cas que hi
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haja alguna que no estiga en condicions d'evacuar – a causa de brutícia, arena...etc –
deuen de realitzar alguna actuació que solucione el problema. Respecte a l'última
data de neteja de l'arenal, el Sr. Navarro va dir no recordar-ho i es va comprometre a
esbrinar-ho i facilitar al consell la dita informació.

El Sr. Gallén va dir que un altre problema era que el nivell de les séquies estava
molt alt i que eixa càrrega extra d'aigua era un altre problema a l'hora de previndre
inundacions.  A  més  va  afegir,  en  la  zona  de  la  Mota  també  hi  havia  problemes
d'evacuació,  la  qual  cosa originava que l'aigua no estiguera en condicions,  ja que
segons va dir,   les últimes analítiques demostraven que no complia els estàndards
mínims  havent-se detectat estreptococs i altres bacteris.

El  Sr.  Navarro va contestar respecte al nivell d'aigua de les séquies, que això no
era cert, que l'ajuntament a mitjà termini haurà de realitzar una gestió ambiental de
les séquies mares ja que la legislació obligarà que siguen corredors verds en què
s'aplique el criteri  de preocupació per  l'atenció i  manteniment de l'ecosistema de
ribera de què formen part, però que a hores d'ara no hi ha cap llei ni reglament que
establisca qual és el cabal que ha de portar una séquia en el terme de Castelló, i que
si hi ha séquies que porten mes cabal d'abans és per alguna incidència en el sistema
hídric, però no per cap tipus de decisió política u administrativa de l'ajuntament, sinó
que és una causa sobrevinguda l'origen de la qual caldrà esbrinar. Va posar l'exemple
allò que s'ha succeït cap a uns mesos amb la séquia “La Plana” per un problema del
sistema de dessecació. Va finalitzar dient que en el protocol anti inundacions es fixa
l'altura màxima que han de tindre les séquies perquè siga possible l'evacuació en cas
de pluges i  que quan s'esta en nivell d'alerta roja, groga o taronja, el dit nivell  es
revisa.

Va  contestar  el  Sr.  Gallén que  el  problema  era  que  si  tenien  mes  cabal  les
instal·lacions d'evacuació no funcionarien bé perquè no estaven preparades per al dit
cabal i que d'alguna matera hauria de regular-se este.

El Sr Navarro va dir que mes que el nivell de les séquies el problema era que no
existia una infraestructura de neteja i eliminació de residus prèvia a la infraestructura
d'evacuació, i que això feia que des de la ciutat baixara molta brutícia que era la causa
fonamental dels embossos de les bombes

Quant a la qualitat de l'aigua de la zona de la Molinera i la Mota, va dir que era un
problema distint, consistent en que havia eixit a superfície l'aigua del subsòl pel fet
que la infraestructura de dessecació que es va realitzar l'any 73 està deteriorada per
culpa d'edificacions il·legals construïdes sobre el traçat de la canonada i han provocat
el seu afonament. Va afegir que la dita canonada no és municipal, ja que no és ni
clavegueram,  ni  pluvials  ni  aigües  potables,  sinó  que  pertany  a  l'estructura  de
drenatge i l'ajuntament no té competències sobre la dita estructura, per la qual cosa
no pot arreglar-la.

El Sr. Gallén va preguntar si pertanyia al Vedat Arrosser.

Va contestar el Sr. Navarro que el Vedat Arrosser tenia competència per a actuar
però sempre que siga per a millorar la productivitat agrícola, ja que en el document
de 1973 consta que el dit sistema de drenatge es va realitzar amb este fi. El problema
és que quan ajuntament i Vedat Arrosser es reunixen amb CHJ, està els sol·licita per a
mantindre el drenatge les dades sobre la superfície total de reg i el Vedat Arrosser
encara no se'ls ha proporcionat. Una vegada ho faça, caldrà estar al que diga la CHJ.
Va aclarir que no era un problema econòmic si no jurídic, ja que la CHJ sosté que la
Llei d'Espais Naturals del 92  prohibix drenar l'aigua dels zones humides, i que per a
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mantindre  el  sistema  de  drenatge  cal  demostrar  que  es  manté  la  superfície  de
producció agrícola, la qual cosa no succeïx ja que actualment la superfície de cultiu en
la zona del Vedat Arrosser és anecdòtica.

El Sr. Boters va preguntar si s'estaven concedint llicències en Marjalería.

El Sr. Navarro va contestar que pel que el sabia no, però que el dit assumpte no
entrava dins de les seues competències, ja que era un tema d'urbanisme i el regidor
competent és Jose Luis López.

El Sr. Mes  es va queixar de la falta de neteja de  les séquies i els reguerons. Va
afegir que l'empresa que va asfaltar la Fileta va tirar residus a les séquies

Va contestar el Sr. Navarro que es realitza un manteniment de les séquies ja que
hi ha un contracte de neteja de séquies  a més, de la Brigada Municipal de medi
ambient que neta séquies i reguerons. Sobre cas de l'empresa mencionat pel Sr. Mes,
va dir que compartia la seua indignació, però que sense proves no es podia actuar. Si
hagueren fotografiás o gravacions li'ls denunciaria en el jutjat.

3.- PIRECAS

La Sra Presidenta informe els presents de l'estat de les obres del PIRECAS en el
Grau,  les quals estaven totes finalitzades a excepció de:

 Edifici Rellotge: Pintar Fatxada.

 CEIP l'Illa:  Reparació Banys Planta Baixa.

 CEIP la Marina: Rehabilitar Persianes Fatxada Infantil.

La Sra Presidenta va demanar als  presents que si tenien suggeriments per al
PIRECAS de l'any que ve, se les feren arribar a ella o al Sr. Secretari.

4.-  TEMPORADA  PLATJA

La  Sra  Presidenta va  informar  els  presents  que  havia començat  ja  la
temporada de platja i va passar a relatar-los la informació d'interés:

 Hi ha diversos punts d'informació en les platges  Pineda i Gurugú.

 13 àrees d'escampament infantil.

 17 camps de vòlei entre les platges  Pineda i Gurugú.

 2 camps futbol en platja pineda.

 4  àrees  habilitades  per  a  persones  amb  discapacitat  o  mobilitat
reduïda.

 33 llavapeus.

 4 casetes portàtils de socorrisme i 8 torres de vigilància.

 2 casetes de Policia Local en la Pineda i el Serreual.

 Les adjudicacions de quiosc de premsa i gelats han quedat desertes.

La Sra. Marisa Miralles va preguntar per l'horari de la Policia de Platja.

Va contestar la Sra. Presidenta que des de les 11:00h fins a les 20:00h.
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El  Sr. Ferrara pregunte sobre certes qüestions de les activitats de la Policia
Local en Marjalería.

Va contestar la Sra. Presidenta que passat l'estiu es requeriria en el consell la
presència del responsable de la Policia Local en el Grau perquè contestara a les dites
qüestions.

5.-  COVID (ESTIU DESTRAL)

La  Sra Presidenta va  informar els  presents  que se n'anava  a  procedir  a  la
contractació de 17 persones per a donar el servici  d'informació sobre les normes
covid en les 3 platges de Castelló.

6.-  ACCIDENT PORT

La Sra. Presidenta  va informar els presents que l'ajuntament ha estat des del
primer  moment  recolzant  a  l'Autoritat  Portuària  i  en  contacte  amb Stella  Maris  -
associació que té un conveni amb l'ajuntament  -  per a facilitar als tripulants  roba,
calçat, telèfons mòbils, productes de neteja etc..– de l'allotjament es va fer càrrec la
consignatària que els va hostatjar en l'Hotel Ferrers - .

7.-  PRECS I PREGUNTES

El Sr Gavara va preguntar si com tots els anys es projectarien pel·lícules en la
platja

Va contestar  la  Sra Presidenta que la  dita activitat estava englobada en la
campanya estiuenca de “A l’estiu tot el màs viu”. Va afegir que la dita campanya ja no
s'havia  realitzat  l'any  anterior  a  causa  de  la  pandèmia  i  que  de  moment  tampoc
estava previst realitzar-la en 2021.

La Sra. Marisa Miralles, va preguntar si enguany es realitzarien en la platja les
activitats esportives que s'havien realitzat anys anteriors: ioga, aquagim,...etc.

La Sra. Presidenta va contestar que no veia cap raó  per al contrari.

El Sr. Boters  va preguntar quan tornarien a funcionar les fonts públiques.

La Sra. Presidenta va contestar que segurament el mes següent.

La  Sra.  Marisa  Miralles  va  preguntar quan canviarien  la  ubicació  del
contenidor que tapava la visibilitat dels vehicles en la Pza Pintor Porcar.

Va  contestar  la  Sra.  Presidenta que  se  li  estava  buscant  una  ubicació
adequada.

El  Sr.  Guillamón va  preguntar quan començaria  la  campanya de  fumigació
contra els mosquits

Va  contestar  la  Sra.  Presidenta  que  ja havien  començat  a  fumigar  contra
mosquits, rates i panderoles, però com ho fan de bon matí, no se'ls veu.

El Sr. Guillamón va preguntar quan obririen els xiringuitos de la platja.

La Sra. Presidenta va dir que en principi tenien permís per a obrir a partir de
l'1 de juliol, ja que Costes enguany ha retardat la data de concessió.
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I sent les 21 hores de la data indicada en l'encapçalament, per no haver-hi més
assumptes que tractar, la Sra. Presidenta alça la sessió, de tot això, com a Secretari En
done fe i, perquè conste, alce la present acta que firme junt amb a la Sra. Presidenta
del Consell Municipal de Districte Grau.
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